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Protokół  posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej 
i Rynku Pracy  

 
Nr  17 /2007  w dniu 24 września 2007r. 

 
 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 16:00 zakończono o godz. 18.10 
 
  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 

1. Irena Wojewódzka - Kucz 
- Przewodnicząca Komisji 

 
Obecna 

 2. 
  

Tomasz Bociański     
- Wiceprzewodniczący   Komisji 

 
Nieobecny 

 3. 
  

Sławomir Maciaszek    
          - Sekretarz Komisji Obecny 

4. 
 Michał Piechocki  Obecny 

5. Krzysztof Migasiewicz  Obecny  

6. Tomasz Kranc Obecny 

7. Wojciech Ćwik Obecny 

8. Marceli Marzyński Obecny 
 

Nieobecni członkowie Komisji: 
1. Tomasz Bociański 

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Danuta Królczyk / Skarbnik Powiatu/; 
2. Wiesław Pierzchlewicz   /Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie/. 

 
1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum; 
2. Opiniowanie materiałów na sesję. 
3. Zaspokajanie potrzeb społecznych przez PCPR w Wągrowcu. 
4. Zakończenie posiedzenia Komisji. 
 

2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 
Nie odnotowano.  
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3. SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI  
 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum. 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 16.00. Obrady komisji poprowadziła przewodnicząca Komisji 
Irena Wojewódzka-Kucz, a protokołował Sławomir Maciaszek. Podczas posiedzenia obecnych było 
7 członków Komisji. Gośćmi Komisji byli: Danuta Królczyk  /Skarbnik Powiatu/ oraz Wiesław 
Pierzchlewicz  /Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Społecznej/. Lista obecności stanowi 
załącznik do protokołu /załącznik nr 1/. Po powitaniu obecnych i stwierdzeniu quorum 
przewodnicząca oddała głos gościom.  
 

2. Opiniowanie materiałów na sesję.   
 

a) Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania budżetu powiatu i realizacji zadań 
rzeczowych za I półrocze 2007r.   
Temat omówiła: Danuta Królczyk  /Skarbnik Powiatu/. 
 

Sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2007r. omówiła  Danuta Królczyk. Skarbniczka 
Powiatu przedstawiła - na podstawie danych przygotowanych radnym - dane ogólne dotyczące 
budżetu, jego dochodów i wydatków oraz zadłużenia Powiatu. Ogólnie wykonanie budżetu jest na 
zadawalającym poziomie – zgodnym z planem założonym na I półrocze. Skarbnik Powiatu 
przedstawił pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej z wykonania budżetu za I półrocze 
2007 . Radni – członkowie Komisji nie zgłaszali żadnych uwag i zapytań odnośnie przedstawionego 
materiału, który w większości omawiany  był na innych wcześniejszych komisjach resortowych.    
Wicestarosta Tomasz Kranc dodał jako uzupełnienie wypowiedzi Skarbniczki Powiatu, że zadania 
inwestycyjne postępują zgodnie z założeniami i będą kończone w II połowie roku. Już niedługo 
rozpoczną się prace przy realizacji inwestycji w: ul. Składowa w Gołańczy, ul. Rgielskiej  
w Wągrowcu, drogi Skoki – Sławica oraz zadań w gminie Damasławek. Przesunięta zostanie 
realizacja wspólnej budowy z MiG Gołańcz chodników w Czeszewie.  
Radny Wojciech Ćwik dopowiedział, iż nastąpił już koniec prac nad kolejnym odcinkiem drogi 
Grylewo – Laskownica Mała. Zostanie do końca zadania około 700 metrów.  Radny korzystając  
z prawa głosu zapytał T.Kranca o jedną z informacji z prac Zarządu Powiatu z okresu 
międzysesyjnego. Pytanie to dotyczyło  przyznania w ramach konkursu zadań dla organizacji 
pozarządowych z zakresu pomocy społecznej 3.600zł Polskiemu Związkowi Emerytów i Rencistów 
w Wągrowcu.   Przewodnicząca komisji  I.Wojewódzka – Kucz zaniepokojona faktem, że pozostałe 
organizacje pozarządowe ze sfery społecznej nie otrzymały informacji na temat tego dodatkowego 
konkursu, spytała kierownika PCPR o szczegóły tego konkursu. W odpowiedzi W.Pierzchlewicz 
poinformował zgromadzonych, że nie zna szczegółów. Natomiast Starosta Wągrowiecki 
M.Piechocki wyjaśnił, że Związek Emerytów i Rencistów nie startował w konkursie na początku 
roku i dlatego wystąpił o te środki na swe działania w II połowie roku.        
 

Opinia komisji: jednogłośnie pozytywna  
 

b) Uchwała RPW w sprawie zmiany uchwały nr V/39/2007 RPW z dnia 31 stycznia 
2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wągrowieckiego na 2007r.  
wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu.   
Temat omówiła: Danuta Królczyk  /Skarbnik Powiatu/. 
 

Najważniejsze zmiany do budżetu dotyczą: 
• refundacji wydatków inwestycyjnych zadania „Przebudowa 1,7 km drogi w Wapnie”; 
•  uregulowanie odszkodowań na rzecz osób fizycznych za nieruchomości przejęte 

pod drogi publiczne powiatowe; 
• środków przeznaczonych dla Komendy Powiatowej Straży Pożarnej związanych  

z przejściem na zaopatrzenie emerytalne większej liczby funkcjonariuszy niż  
w latach ubiegłych; 

• wpływów - środków finansowych dla ZSP nr1 w Wągrowcu, związanych  
z prowadzonymi kursami dla bezrobotnych skierowanych przez PUP Wągrowiec; 

• wynagrodzeń dla nauczycieli za przeprowadzenie ustnego egzaminu maturalnego; 
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• ponadplanowe wpływy z tytułu opłat za pobyt w DPS Srebrna Góra oraz budowy 
windy w tej jednostce; 

• zmniejszenie środków własnych na cel „Przebudowa 1,7 km drogi w Wapnie”  
a podniesienie na zadanie „Przebudowa ulicy Składowej w Gołańczy”. 

 
W związku ze zmianami do budżetu dotyczącymi budowy windy w DPS Srebrna Góra, 
przewodnicząca Komisji I.Wojewódzka – Kucz spytała o regulowanie przez powiat spraw 
własnościowych tej jednostki. Wicestarosta T.Kranc poinformował zgromadzonych, że sprawy idą  
pesymistycznie dla powiatu. W toku działań procesowych podważone zostały zeznania świadków 
przedstawionych przez powiat. Jednak, jeśli Wojewoda chce zainwestować swoje środki w budowę 
windy w stosunku 50 / 50 w porozumieniu z powiatem należy wykorzystać tą sytuację, tym bardziej 
że z upływem czasu wzrastają koszty budowy tego typu windy. Radna I. Wojewódzka – Kucz 
powiedziała, że ciężko inwestować w nie swój budynek i już dawno należało wykorzystać 
nadarzającą się okazję i wybudować nowy parterowy budynek, bez barier architektonicznych  
w gminie Wapno z przeznaczeniem Domu Pomocy Społecznej.  Jeszcze 3 – 4 lata temu  koszt 
takiego budynku wyniósłby około 5 mln złotych -  obecnie koszt kształtowałby się już około 9 mln 
złotych.  Wicestarosta T.Kranc wskazał, że w najbliższym czasie czekają nas jeszcze dwie pilne 
naprawy – osuszenie budynków oraz remontu pokryć dachowych. Jednak będzie  ciężko  
z pozyskaniem na te zadania środków finansowych. Sprawę utrudnia fakt, iż budynki DPS są  
w rejestrze zabytków. 
Michał Piechocki przedstawił aktualny stan podejmowanych działań prawnych powiatu mających na 
celu  uregulowanie sprawy własności DPS Srebrnej Góry. Naczelny Sąd Administracyjny  nie wziął 
pod uwagę zeznań świadków powiatu jako dowodu w sprawie i wskazał spadkobierców jako 
właścicieli budynku. Powiat zaskarży tą decyzje i będą dwie możliwości – NSA z powrotem odeslę 
sprawę do Sądu Wojewódzkiego, a ten albo odrzuci albo odda rozstrzygniecie sprawy w ręce 
Wojewody. Zadecydują  dowody – wypowiedzi świadków.       
Autopoprawka Zarządu wprowadza zmiany do uchwały budżetowej dotyczące: 

• zakupu drukarki z adapterem do nalepek do Wydziału Komunikacji; 
• środków od Wojewody Wielkopolskiego dla pracownika PCPR w formie dodatku  

do wynagrodzenia.  
Opinia komisji: pozytywna  

 
 

c) Uchwała RPW w sprawie zmiany uchwały nr VII/46/2007 RPW z dnia 28 marca 2007 
roku w sprawie zaciągnięcia długoterminowych: pożyczki,kredytu.  
Temat omówiła: Danuta Królczyk  /Skarbnik Powiatu/. 
 

Zmiana dotyczy zmniejszenia planowanej pożyczki, kredytu na przebudowę 1,7 km drogi   
w Wapnie, a zwiększenia planowanej pożyczki, kredytu na przebudowę ulicy Składowej  
w Gołańczy.      

Opinia komisji: pozytywna  
 
O godzinie 17.15 obrady opuszcza D.Królczyk. 
 

3. Zaspokajanie potrzeb społecznych przez PCPR w Wągrowcu. 
 
Słowem wprowadzenia kierownik PCPR W.Pierzchlewicz przedstawił działania swej jednostki 
związane z przeciwdziałaniem fali samobójstw przetaczających się przez Powiat Wągrowiecki  
w ostatnim czasie.  Zaprezentował przebieg spotkania z przedstawicielami: władz samorządowych,  
mediów, ośrodków pomocy społecznej, pedagogów i służb policji i straży pożarnej. Radny 
M.Marzyński wskazał, że tą niekorzystną sytuację należy wykorzystać do celów pozyskania 
dodatkowych środków z NFZ na zwiększenie w powiecie pomocy psychologów i psychiatrów. 
Starosta odpowiedział, że już zwiększono środki dla dyżurnego psychologa i okaże się jaki będzie 
efekt. Jednak, żeby osiągnąć maksymalny efekt powinny być codzienne całodobowe dyżury 
psychiatry – jednak jest to na tą chwile nieosiągalne. Istnieje jedynie ogólnopolski całodobowy 
telefon zaufania, gdzie osoby mogą szukać wsparcia.   I.Wojewódzka – Kucz spytała o pogadanki 
tematyczne w szkołach. Starosta poinformował, że obserwatorem pierwszych sygnałów są rodzice 
potem pracownicy szkół i innych służb. Dużą rolę odgrywać powinni też lekarze pierwszego 

 



 4 

kontaktu. W.Pierzchlewicz nadmienił, że pedagodzy często nie potrafią pomóc młodych 
zdesperowanym ludziom, nie podejmują działań, nie chcą im zaszkodzić. Zgłaszali chęć szkoleń i 
pracy z psychologiem, aby zapobiegać samobójstwom młodych. Radny Marzyński zauważył, że 
znaczna większość  samobójstw jest efektem impulsu i jest nie do przewidzenia.  Najbardziej 
zagrożeni myślami samobójczymi są ludzie młodzi  oraz starsi mężczyźni w andropauzie. 
Członkowie komisji wyrazili swoje uznanie za podjecie działań i debaty mającej ograniczyć falę 
samobójstw.  
 

a) Uchwała RPW w sprawie zmiany uchwały Nr VII/44/2007 z dnia 28 marca 2007r. 
 w sprawie określenia rodzaju zadań i wysokości środków PFRON przeznaczonych 
na te zadania w 2007r.  

             Temat omówił: Wiesław Pierzchlewicz /Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie /. 
 
Zmiany do zatwierdzonego rodzaju i wysokości zadań spowodowane są otrzymaniem dodatkowych 
środków z PFRON przez Powiat Wągrowiecki w miesiącu sierpniu br. w wysokości 174.676,00zł. 
Dodatkowe  środki przeznaczone zostały na zwiększenie kwot na : 

• sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze; 
• dofinansowanie do likwidacji barier architektonicznych dla osób niepełnosprawnych; 
• dofinansowanie do turnusów rehabilitacyjnych dla osób niepełnosprawnych; 
• dofinansowanie działania dwóch warsztatów terapii zajęciowej; 
• finansowanie kosztów szkoleń osób niepełnosprawnych.  

Podział został wcześniej zaopiniowany pozytywnie przez Radę Społeczną ds. Osób 
Niepełnosprawnych.  
 

Opinia komisji: pozytywna  
 

4. Zakończenie posiedzenia Komisji .   
Zakończenie obrad nastąpiło o godzinie 18.10.      
 
4. ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI 
 
4.1 Zapytania 
Zapytania odnotowano w Sprawozdaniu z przebiegu dyskusji.  
 
4.2 Opinie 
Nie odnotowano.  
 
4.3 Stanowiska 
Nie odnotowano.  
 
4.4  Wnioski 
Nie odnotowano.  
 
            Protokołował:                              Przewodnicząca Komisji : 

 

 

__________________________    ____________________________ 

     /Sławomir Maciaszek/                                                                      / Irena Wojewódzka-Kucz/  

 


